
Protokół 
XI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 28 października 2015r. 
 

 
 

Posiedzenie rozpoczął o godz. 16.00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 
Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni : 

Regina Batycka 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan-Małycha 
Jan Rajchelt 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
Jakub Żołądek 

oraz  sołtysi: 
Paweł Doba 
Jolanta Fludra 
Lucyna Jaroszewska 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak-Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Jacek  Walkowiak 

a także: 
Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz,  
Zastępca Wójta/ Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra,  
Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 
Radca prawny – Anna Woźniak-Tyczka, 
oraz zaproszeni goście: 
Katarzyna Stróżyk – Kierownik Działu Gospodarki Komunalnej ZM GOAP w Poznaniu 
Agnieszka Kania – pracownik Działu Opłat ZM GOAP w Poznaniu 
Marzena Socha – Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie 
Grzegorz Stachowiak - Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach 
Rafał Drzewiecki – Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych 
Mirosława Radzimska – Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w stosunku do porządku obrad, który 

wcześniej otrzymali radni  proponowana jest zmiana porządku obrad polegająca na 
wprowadzeniu do porządku obrad pkt.11a o treści „Podjęcie uchwały w sprawie inkasa 
podatków”. O wyjaśnienie tej zmiany Przewodniczący poprosił Panią Sekretarz, która 
poinformowała, iż w związku z wcześniej podjętą uchwałą nastąpił podział sołectwa 

 



Gowarzewo na 3 odrębne sołectwa: Gowarzewo, Tanibórz i Szewce. Wybrano także  nowych 
sołtysów – Panią Lucynę Jaroszewską w sołectwie Tanibórz i Pana Jacka Walkowiaka w 
sołectwie Szewce. Z uwagi na to, iż inkasentami podatków na terenie gminy są sołtysi, 
zachodzi konieczność dokonania zmiany dotychczas obowiązującej uchwały  i dopisania do 
inkasentów podatków  w/w osoby.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia  zmiany porządku obrad. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 
Po wprowadzeniu zmiany porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działkę położoną w 
miejscowości Tulce. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2016r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na lata 2016-2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2015-2024. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
b) przedstawienie opinii o kandydacie, 
c) przeprowadzenie tajnego głosowania, 
d) odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania, 
e) przedstawienie uchwały stwierdzającej wybór ławnika. 

11a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków. 
12.  Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
13.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. 
14.  Informacja n/t złożonych oświadczeń majątkowych. 
15.  Zapytania i wolne wnioski. 
16.  Wręczenie Nagród Gminy oraz aktów nadania stopnia awansu zawodowego 

nauczycielom. 
17.  Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 
 Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący obrad poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do 
protokołu. W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 

 



Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 
 Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas X Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
  Prezentację n/t systemu gospodarowania odpadami przedstawiła Pani Katarzyna 
Stróżyk – Kierownik Działu Gospodarki Komunalnej ZM GOAP, która na wstępie 
przeprosiła za nieobecność Dyrektora Bartosza Wielińskiego, któremu obowiązki służbowe 
uniemożliwiły przybycie na posiedzenie. Pani Kierownik przedstawiła ogólne informacje na 
temat odpadów komunalnych mieszanych, selektywnych i zielonych. Na terenie gminy 
Kleszczewo podmiotem odbierającym odpady jest Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych 
Artur Zys. 
Z informacji uzyskanych ze ZM GOAP wynika, iż : 

1. średnia miesięczna masa odebranych odpadów komunalnych zmieszanych  dla gmin: 
Swarzędz, Kleszczewo, Kostrzyn  w 2013r. wynosiła 1625,30 Mg ( dla ZM GOAP 
łącznie 18379,99 Mg) natomiast w 2014r. 1666,65 Mg ( dla ZM GOAP  łącznie 
18409,47 Mg), 

2. średnia miesięczna masa odebranych odpadów zbieranych selektywnie (wszystkie 
frakcje-papier, makulatura, tworzywa sztuczne, szkło, metale) dla gmin : Swarzędz, 
Kleszczewo, Kostrzyn oraz miasta Poznań w 2013r. wynosiła 1985,53 Mg ( dla ZM 
GOAP łącznie 2237,02 Mg)  natomiast   w 2014r.  2358,11 Mg  ( dla ZM GOAP 
łącznie 2626,55 Mg), 

3. średnia miesięczna masa  odpadów zielonych  odebranych od gmin : Swarzędz, 
Kleszczewo, Kostrzyn oraz miasta Poznań w 2013r. wynosiła 805,68 Mg  (dla ZM 
GOAP 1035,98 Mg , w tym 107,55 Mg w PSZOK)  natomiast w 2014r. 1151,23 Mg, ( 
dla ZM GOAP 1514,86 Mg , w tym 107,52 Mg w PSZOK),  

4. masa odpadów przyjętych przez Mobilne Punkty Selektywnej Zbiórki Odpadów w 
2014r. ( MPSZOK)  dla gminy Kleszczewo wynosi 4,734 Mg, 

5. masa odebranych odpadów komunalnych  w okresie styczeń- wrzesień 2015r.  
przedstawia się następująco : 

a) średnia miesięczna masa odebranych odpadów komunalnych zmieszanych  dla 
gminy Kleszczewo wynosiła 142,49 Mg (dla ZM GOAP łącznie 16 801,04 
Mg), 

b) średnia miesięczna masa odebranych odpadów zbieranych selektywnie 
(wszystkie frakcje-papier, makulatura, tworzywa sztuczne, szkło, metale) dla 
gminy Kleszczewo wynosiła 35,48 Mg ( dla ZM GOAP łącznie 2677,22 Mg), 

c) średnia miesięczna masa  odpadów zielonych  odebranych z gminy Kleszczewo  
wynosiła 26,35 Mg  (dla ZM GOAP 1866,42 Mg , w tym 158,18  Mg w 
PSZOK), 

d) masa odpadów przyjętych przez Mobilne Punkty Selektywnej Zbiórki 
Odpadów w okresie styczeń – wrzesień 2015r. (MPSZOK)  dla gminy 
Kleszczewo wynosi 3,231 Mg. 

Najczęściej zgłaszane reklamacje do GOAP to brak worków wymiennych: 
• w roku  2014 : brak worków – 21,  brak kodów kreskowych – 9 
• w roku 2015 : brak worków – 99, brak kodów kreskowych – 32116. 

 Pani Katarzyna Stróżyk poinformowała również, że od kwietnia 2016r. wszystkie odpady 
mieszane będą przekazywane do spalarni w Poznaniu. Masa odpadów, która ma zostać 

 



przekazana do spalarni to 210 tys. ton. Obecnie prowadzone są rozmowy z miastem Poznań i 
ustalane harmonogramy przekazywania odpadów. 

 
Następnie Pani Agnieszka Kania z Działu Opłat w GOAP poinformowała, że: 
1. na dzień 8.10.2015 r. w bazie danych ZM ,,GOAP” dotyczącej naszej gminy złożono 

1964 deklaracji (aktywne usługi). Selektywną zbiórkę odpadów zadeklarowało 89,7 % 
właścicieli nieruchomości. Nieselektywną zbiórkę zadeklarowało 10,3 % właścicieli 
nieruchomości,  

2. ilość osób zamieszkałych wynikająca ze złożonych deklaracji wynosi 7505 osób wg 
stanu na dzień 08.10.2015r.) co stanowi 102% w stosunku do bazy meldunkowej 
(7339 osób zameldowanych na stałe i czasowo), 

3. Wysokość przypisu  z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
wynosi : 
       a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 143 506 722,78 zł 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień) : 95 591 442,52 zł 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. : 1 165 807,20 zł 
2) w 2015r. ( styczeń- sierpień) : 811 312,40 zł, 

4. Dochody uzyskane z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi:  
a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 138 856 930,00 zł 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 88 406 842,63 zł 

b) dla gminy Kleszczewo  
    1)w 2014r. : 1 137 474,40 zł 
    2)w 2015r.  (styczeń- sierpień) : 740 096,97 zł 

5. Zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi : 
a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 7 897 567,00 zł 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 11 168 446,42 zł 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. :    118 423,28 zł  
2) w 2015r.  (styczeń-sierpień) : 176 433,03 zł 

6. Ściągalność opłaty  w % : 
a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 96 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 92 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. : 97 
2) w 2015r.  (styczeń- sierpień) : 91 

7. Liczba wystawionych  upomnień: 
a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 55.000 szt. 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 28.624 szt. 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. : 1528 szt. 
2) w 2015r.  (styczeń- sierpień) : 886 szt. 

8. Kwota zaległości na którą wystawiono upomnienia:   
a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 13 988 535,06 zł 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 8 346 865,93 zł 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. : 211 387,12 zł 

 



2) w 2015r. (styczeń- sierpień) : 150 217,37 zł 
9. Pozostało do zapłaty z zaległości objętych upomnieniami:   

a) dla terenu całego związku : 
1) w 2014r. : 1 369 289,16  zł 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 3 128 680,12 zł 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. : 37 963,26  zł 
2) w 2015r.  (styczeń- sierpień) : 59 063,11 zł 

10. Liczba wystawionych tytułów wykonawczych: 
a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 6 674 szt. 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 1 531  szt. 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. : 170 szt. 
2) w 2015r.  (styczeń- sierpień) :53  szt. 

11. Kwota zaległości objęta tytułami : 
a) dla terenu całego związku : 

1) w 2014r. : 2 303 324,92  zł 
2) w 2015r. (styczeń-sierpień ): 373 431,51 zł 

b) dla gminy Kleszczewo  
1) w 2014r. :  35 537,80zł 
2) w 2015r. (styczeń- sierpień) : 6 504,40 zł 

      12. W 2014 r. ZM ,,GOAP” na terenie Gminy Kleszczewo przeprowadził  362 kontrole, 
natomiast w 2015 r. nie przeprowadzono kontroli. 

13. Ponadto ZM ,,GOAP” w oparciu o analizę danych meldunkowych, skierował do 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Kleszczewo 311 wezwań do złożenia 
deklaracji ( korekty). W wyniku tych działań nastąpił wzrost liczby osób ujętych  w 
deklaracjach o 37 osób, co stanowi wzrost przypisu o 348,60 zł w skali miesiąca.  
 

     Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Katarzynie Stróżyk  i Pani Agnieszce 
Kania z GOAP za przedstawione informacje i zachęcił do zadawania pytań.  

Radny Pan Jan Rajchelt zapytał jaka będzie maksymalna wydajność spalarni w 
Poznaniu.  Pani Katarzyna Stróżyk poinformowała, że maksymalna wydajność spalarni to 210 
tys. ton na rok. 

Radny Pan Jakub Żołądek zapytał kto zapłaci za tą inwestycję i czy to wpłynie na 
wysokość opłat za odpady. Pani Katarzyna Stróżyk wyjaśniła, że inwestycja jest finansowana 
w większości ze środków unijnych. Z ilości przekazywanych odpadów do spalarni będzie 
pozyskiwana energia elektryczna i to będzie wpływało na wysokość stawki za opłaty. 

Radny Pan Marek Maciejewski zgłosił problem dotyczący selektywnej zbiórki 
odpadów związany z częstotliwością ich odbioru. Zdaniem radnego  powinna zostać 
zwiększona częstotliwość ich odbioru ponieważ pojawia się problem z ich składowaniem na 
posesji.  Pani Katarzyna Stróżyk zobligowała się do przekazania tej informacji  władzom ZM 
GOAP. 

Radny Tomasz Maćkowiak poinformował, że „dużo słychać” w mediach na temat 
deficytu w budżecie ZM GOAP. Pani Katarzyna Stróżyk wyjaśniła, iż wynika to z 
„nieszczelności” opłat. Wynika to z tego, iż bardzo często liczba osób wykazanych na 
deklaracji jest nieadekwatna do ilości osób, które rzeczywiście zamieszkują na danej 
nieruchomości i wytwarzają odpady. Problem ten musi być jeszcze bardziej monitorowany. 
Wójt poinformował, że na forum Zgromadzenia ZM GOAP toczy się dyskusja n/t poprawy 
efektywności systemu opłat, w tym celu rozważane są różne warianty, w tym także 
ewentualna zmiana sposobu naliczania opłat. Największy problem w tym zakresie występuje 
na terenie Poznania, stąd też tutaj szczególnie konieczne jest podjęcie działań. W gminie 
Kleszczewo procent mieszkańców objętych deklaracjami jest najwyższy w całym Związku. 

 



Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący  podziękował za przedstawienie 
informacji. 

 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały nr XI/62/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego 
działkę położoną w miejscowości Tulce przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radni nie mieli pytań w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 1 radny. 
Uchwała nr XI/62/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XI/63/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016r. przedstawiła Pani Mirosława 
Radzimska. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radni nie mieli pytań w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała nr XI/63/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XI/64/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2016-2020 przedstawiła Pani Mirosława Radzimska. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radni nie mieli pytań w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała nr XI/64/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XI/65/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015r. 
przedstawiła Pani Skarbnik, która poinformowała, iż zmiana dotyczy wydatków budżetowych 
kwot ogólnych przed zmianą i po zmianie. Przed sesją radni otrzymali materiał dotyczący 
zmiany budżetowej, która nie była ujęta w materiałach przekazanych na komisjach, gdyż 
została wprowadzona do budżetu Zarządzeniem Wójta z 20.10.br.    
 Radni nie mieli pytań w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr XI/65/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 



 
 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XI/66/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2015-2024 przedstawiła Pani Skarbnik, która poinformowała, iż 
przed sesją radni otrzymali materiał dotyczący zmiany załącznika nr 1 wynikającej z 
Zarządzenia Wójta z 20.10.br.  Zmiana dotyczyła zwiększenia dochodów, dotacji i wydatków 
o kwotę 13.355,02zł.  
 Radni nie mieli pytań w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr XI/66/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 pkt. a) porządku posiedzenia 
Pan Przewodniczący poprosił o zgłoszenie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej, albowiem 
wybór ławnika przeprowadza się w głosowaniu tajnym. Na członków Komisji Skrutacyjnej 
zgłoszoni zostali  następujący radni : Magda Rachtan-Małych, Andrzej Szymczak, Łukasz 
Szymczak. 
 
Ad. 11 pkt. b) porządku posiedzenia 
Pani Sekretarz poinformowała, że wybory ławników odbywają się na podstawie ustawy z 
dnia 27 lipca 2001 roku - Prawo o ustroju sądów powszechnych oraz rozporządzenia Ministra 
Sprawiedliwości z  dnia 9 czerwca 2011r. w sprawie sposobu postępowania z dokumentami 
złożonymi radom gmin przy zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru karty 
zgłoszenia. Zadaniem Zespołu powołanego przez Radę Gminy  zgodnie z art. 163 § 2 ustawy, 
jest wypracowanie i przedstawienie na sesji Rady Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach, 
w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. Pani 
Sekretarz jako przewodnicząca zespołu przedstawiła opinię o zgłoszonym kandydacie. Opinia 
zespołu stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 11 pkt. c) porządku posiedzenia 
W związku z pozytywną opinią wyrażoną o kandydacie na ławnika  Komisja Skrutacyjna 
przygotowała karty do głosowania, poinformowała również o sposobie głosowania oraz 
przeprowadziła głosowanie tajne. 
 
Ad. 11 pkt. d) porządku posiedzenia 
Komisja Skrutacyjna przedstawiła  protokół  z  przeprowadzonego głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 13 radnych, z których 12 oddało głos ważny  za kandydatem, natomiast 1 z 
radnych oddał głos nieważny. W związku z powyższym w wyniku głosowania tajnego na 
ławnika wybrana została Pani Mirosława Weronika Radzimska. 
 
Ad. 11 pkt. e) porządku posiedzenia 
Pan Przewodniczący przedstawił  Uchwałę Nr XI/67/2015 stwierdzającej wybór ławnika do 
Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. 
 
Ad. 11a porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XI/68/2015 w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków 
przedstawiła Pani Sekretarz. Ze względu na podział sołectwa Gowarzewo na trzy odrębne 
sołectwa tj. sołectwo Gowarzewo, sołectwo Szewce, sołectwo Tanibórz, dokonano wyboru 

 



nowych sołtysów w nowo utworzonych sołectwach. W związku z powyższym, iż inkasentami 
podatków na terenie gminy są sołtysi, zachodzi konieczność dokonania zmiany uchwały.  

Radni nie mieli pytań w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili glosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr XI/68/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 
01.10 – objęcie funkcji Komendanta Komisariatu Policji w Swarzędzu przez Pana Eugeniusza 
Sierańskiego; 
04.10 - otwarcie schroniska dla zwierząt w Skałowie; rozpoczęcie inwestycji miał miejsce w 
czerwcu 2014r - koszt dla gminy Kleszczewo to 219 165 zł; 
07.10 – uczestnictwo w Kongresie Gmin Wiejskich w Warszawie; 
08 i 09.10 - zebrania w nowych sołectwach Tanibórz i Szewce, na których dokonano wyboru 
Sołtysów i Rad Sołeckich; 
09.10  - Zgromadzenie Związku Międzygminnego GOAP – dyskusja n/t ewentualnej zmiany 
w sposobie naliczania opłat; 
12.10 – w Auli Leopoldyńsiej Uniwersytetu Wrocławskiego ogłoszono wyniki V edycji 
Programu „Samorządowy Lider Edukacji”. Potwierdzeniem wysokiego poziomu realizacji 
zadań oświatowych w naszej Gminie jest uzyskany po raz trzeci certyfikat tego programu. 
Gmina Kleszczewo została wyróżniona tytułem „Primus” – to jedna z Nagród 
Nadzwyczajnych przyznawana tym podmiotom, które uzyskały największą liczbę punktów w 
ocenie rankingowej. Nasza Gmina otrzymała najwyższą ocenę ze wszystkich 
certyfikowanych gmin, powiatów  i województw; 
13 i 19.10 – Zarząd i Zgromadzenie ZM Schronisko w schronisku dla zwierząt w Skałowie – 
ustalenie składek członkowskich - 4 zł od mieszkańca + dodatkowa opłata za psy przyjęte 
ponad limitem (1 pies na 1000 mieszkańców); 
15.10 – Komenda Miejska Policji w Poznaniu – przekazanie radiowozu dla Ogniwa Policji w 
Kleszczewie (Gmina pokryła połowę kosztu zakupu); 
16.10 – Dzień Seniora – występ rodzimych zespołów „Kleszczewianki” i „Stokrotki” oraz 
występ Alicji Majewskiej, Włodzimierza Korcza wraz z kwartetem smyczkowym; 
17.10 – 85-lecie OSP Kleszczewo – uroczyste przekazanie nowego wozu bojowego;  
22.10 – spotkanie w Urzędzie Gminy ze studentami Uniwersytetu Przyrodniczego, którzy 
przygotowują koncepcję kanalizacji; 
23.10 – w Warszawie wręczenie certyfikatu „Gmina Fair Play” oraz wyróżnienie dla Gminy 
w kategorii gmina wiejska wielofunkcyjna i tytuł Samorządowego Menedżera Roku 2015; 
25.10 – wybory parlamentarne 

Pan Wójt poinformował o dalszej realizacji Projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu w Gminie Kleszczewo”. Niestety projekt natknął się  na  problemy z pozyskaniem 
osób chętnych. W związku z powyższym trwają starania o zgodę na rozszerzenie projektu o 
kolejne  miejscowości, które wcześniej nie mogły być uwzględnione w programie . 

Pan Wójt poinformował również o spotkaniu w Urzędzie Gminy dotyczącym 
włączenia OSP Gowarzewo do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. W spotkaniu 
wzięli udział przedstawiciele PSP oraz Zarządu Gminnego OSP i OSP Gowarzewo. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Informację o stanie realizacji zadań oświatowych przedstawił Pan Wójt w formie  
prezentacji multimedialnej. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  
 

 



Ad. 14  porządku posiedzenia 
Informacje na temat złożonych oświadczeń majątkowych przedstawił  

Przewodniczący Rady Gminy . 
          Zgodnie z art. 24 h ustawy o samorządzie gminnym podmiot dokonujący  analizy 
oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30 października każdego roku przedstawia 
radzie gminy informację o : 
1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz 

z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach  majątkowych. 
          Przewodniczącemu Rady Gminy wszyscy radni (14) złożyli oświadczenia na koniec 
kadencji oraz  na początek kadencji.  Również wszyscy radni zobowiązani do złożenia 
oświadczeń majątkowych  złożyli oświadczenia w terminie do dnia 30 kwietnia 2015r. wg 
stanu na dzień 31.12.2014r. 
Oświadczenia  po wstępnej analizie przekazane zostały do Pierwszego Urzędu Skarbowego w 
Poznaniu. Naczelnik Urzędu Skarbowego poinformował, że w nadesłanych oświadczeniach 
majątkowych  nie stwierdzono nieprawidłowości. 
         Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy Kleszczewo złożyli oświadczenia 
majątkowe w terminie Wojewodzie Wielkopolskiemu.  
Spośród 12 osób zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych Wójtowi Gminy 
wszystkie osoby dochowały terminu tj. złożyły oświadczenia do dnia  30 kwietnia 2015r.   
         Po wstępnej analizie danych zawartych w  oświadczeniach majątkowych zostały one 
przekazane do urzędów skarbowych właściwych ze względu na miejsce zamieszkania osób 
składających oświadczenia. Naczelnik Urzędu Skarbowego poinformował, że w nadesłanych 
oświadczeniach majątkowych  nie stwierdzono nieprawidłowości.  
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Radny  Pan  Jakub  Żołądek  zwrócił  się  z  prośbą  o  postawienie  lustra  na rogu ulic 
Kalinowa - Jaśminowa w Tulcach celem poprawy widoczności i zarazem bezpieczeństwa na 
drodze. 
 Sołtys  Pani  Halina Michalak-Szczepaniak zwróciła się z prośbą, aby zająć się rzeką 
Koplą w Gowarzewie, która jest bardzo zarośnięta i wcina się w przyległy grunt. 
 Radny Pan Jan Rajchelt złożył w imieniu strażaków podziękowanie Panu Wójtowi, 
Urzędowi Gminy i radnym za zakup nowego samochodu gaśniczego. 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi,  że postawienie lustra nie będzie problemem, natomiast 
co do rzeki Kopli to podejmie rozmowy z Wojewódzkim Zarządem Melioracji i Urządzeń 
Wodnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Urzędu Gminy wpłynął wniosek 
Stowarzyszenia „Teraz Tulce” o poddanie pod obrady Rady Gminy włączenia instytucji 
budżetu obywatelskiego do budżetu gminy Kleszczewo. Ustny wniosek został złożony na 
Sesji Rady Gminy w dniu 30.09.2015r. przez przedstawiciela Stowarzyszenia Pana Jędrzeja 
Janiaka. Instytucja budżetu obywatelskiego jest formą konsultacji społecznych, polegającą na 
podejmowaniu decyzji co do sposobu wydatkowania środków publicznych, gdzie decyzje 
podjęte przez mieszkańców są wiążące dla władz lokalnych. Uczestnictwo w tej procedurze 
sprowadza się zarówno do głosowania na wybrane projekty, jak i zakłada przygotowywanie 
takich projektów oraz kontrolowanie ich realizacji. Ponadto uznawane jest za jedno ze 
skuteczniejszych narzędzi sprzyjających wzrostowi poziomu zaangażowania mieszkańców w 
sprawy lokalne. Zdaniem Stowarzyszenia poziom ten nie jest zadowalający co odzwierciedla 
niski procent mieszkańców uczestniczących w zebraniach wiejskich. Efektem tego jest 
sytuacja, w której bardzo mała grupa osób decyduje o środkach finansowych przeznaczonych 
na fundusz sołecki. 

 



Sołtys Pani Jolanta Fludra powiedziała, że budżet obywatelski jest niekorzystny dla 
małych miejscowości i jest przekonana, że małe miejscowości będą obstawały za funduszem 
sołeckim, poprzez który będą mogły realizować swoje zamierzenia. Dodała również, iż jest 
możliwość pozyskania wielu projektów zwłaszcza przez organizacje pozarządowe i zdobycia 
pieniędzy na ich realizację spoza gminy. 

Radny Pan Łukasz Szymczak stwierdził, iż fundusz sołecki mógłby być dla każdego 
sołectwa swego rodzaju budżetem obywatelskim. Można by zorganizować konkurs na jakieś 
projekty, powybierać i poddać je pod głosowanie na zebraniach wiejskich.  
 Pani Sekretarz dodała, że włączenie wniosku pod obrady sesji w chwili obecnej jest 
niemożliwe. Obecnie w gminie Kleszczewo istnieje fundusz sołecki, a jej zdaniem gminy nie 
stać na to aby równocześnie funkcjonował budżet obywatelski. Podjęcie uchwały przez Radę 
Gminy o utworzeniu funduszu sołeckiego ma zastosowanie do kolejnych  lat budżetowych  i 
obowiązuje do czasu, kiedy rada Gminy podejmie uchwałę, że nie wyodrębnia się  funduszu 
sołeckiego w budżecie gminy. Sołectwa rozdysponowały już środki na 2016r. Natomiast 
wniosek dotyczący utworzenia budżetu obywatelskiego zostanie szczegółowo omówiony na 
posiedzeniach  komisji. 
 Sołtys Pani Jolanta Fludra poprosiła, aby podczas dyskusji na temat budżetu 
obywatelskiego nie zapomnieć o  opinii sołtysów w tej sprawie. 
Radny Wawrzyniak powiedział, że jego zdaniem nie należy zmieniać tego co mamy, 
szczególnie w mniejszych miejscowościach, ale odpowiadając na pismo,  należałoby 
zaznaczyć, że budżet na 2016r. jest ustalony i do tego tematu można ewentualnie wrócić 
dopiero w 2017r. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

Pan Wójt wraz z Przewodniczącym Rady Gminy wręczyli  Nagrody Gminy, które 
otrzymali : 

• Pani Hanna Fąka – nauczyciel ZS w Tulcach, 
• Pan Krzysztof Porębiak – nauczyciel ZS w Kleszczewie, 
• Pan Jarosław Bytniewski - nauczyciel ZS w Kleszczewie, 
• Pan Grzegorz Stachowiak – Dyrektor ZS w Tulcach. 

Następnie Pan Wójt wraz z Przewodniczącym Rady Gminy  wręczyli akty nadania stopnia 
awansu zawodowego nauczycielom z Zespołu Szkół w Tulcach. Stopień awansu 
zawodowego  nauczyciela mianowanego otrzymali: 

• Pani Ewa Paszkiewicz, 
• Pani Agnieszka Socha-Szymczak, 
• Pani Lidia Sowińska, 
• Pani Iwona Urbańska. 

 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim 
za przybycie i zamknął obrady sesji o godz. 19.30. 
 
Protokołowała: 
Monika Karwowska-Stanicka        
  

Za zgodność  z przebiegiem obrad  
                  Przewodniczący  obrad  

 
 
                Henryk Lesiński 

 


